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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 10/2014. (II. 
24.) OGY határozat 121. §-a alapján interpellációt kívánok benyújtani. 

Az interpelláció címzettje: Dr. Palkovics László, technológiai és ipari miniszter 

Az interpelláció címe: "Mikor ismerik be, hogy hiba volt kidobni az önkormányzatokat a 
„védett” ellátásból? Milyen segítséget nyújt az önkormányzatoknak a sokszorosára emelkedő 
energiaárak miatt?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Az Orbán-kormány elhibázott gazdaságpolitikája miatt Magyarország egy soha nem látott válság
küszöbén  áll.  Folyamatos  drágulással,  kétszámjegyű  inflációval,  harmatgyenge  forinttal,  a
nemzetközi környezetnek kitett gazdasággal, energiaár-robbanással és csődközeli helyzetbe kerülő
önkormányzatokkal.

Hiába  szajkózta  a  kormány  egész  évben,  hogy  nem nyúlnak  a  rezsicsökkentéshez.  A fideszes
fogadkozások ellenére bevezetett brutális áram- és gázáremelés nem csupán a családokat állította
megoldhatatlan  helyzet  elé.  A lakosságot  szolgáló  helyi  önkormányzatok,  az  általuk  fenntartott
óvodák, szakrendelők, kulturális intézmények is kilátástalan helyzetbe kerültek.

Augusztusban  ugyanis  az  Orbán-kormány  kidobta  a  „védett”  ellátásra,  vagyis  az  egyetemes
földgáz-,  illetve  villamosenergia-szolgáltatásra  jogosultak  köréből  az  önkormányzatokat  és  az
önkormányzati költségvetési szerveket.

Ma már egyértelműen látszik, hogy ez hiba volt! A Fidesz-kormány hibája!

Számos  polgármester  jelezte  már,  hogy  ennek  az  intézkedésnek  a  következtében  egyes
energiaköltségeik várhatóan akár öt-  tizenötszörösére is  drágulhatnak. Nincs az a spórolás vagy
felelős gazdálkodás, amely ekkora növekedést kompenzálni tud.

Mindezt nemcsak ellenzéki, hanem kormánypárti városvezetők is tapasztalták saját településükön.
Kérdezzék csak meg Székesfehérvár,  Pápa vagy Balassagyarmat polgármesterét,  ha nekem nem
hisznek!  A probléma tehát  a városvezetők pártállásától  függetlenül  mindenhol  jelentkezik és  az



 
Országgyűlés segítsége nélkül kezelhetetlenné válik. Már a kormánypárti polgármesterek is egyre
hangosabban teszik szóvá, hogy a településük a csőd felé rohan.

Rezsistopra van szükség az önkormányzatoknál is, nem pedig fideszes megszorításokra!

A Magyar Szocialista Párt éppen ezért kezdeményezte, hogy a helyi önkormányzatok és az általuk
fenntartott intézmények, vagyis szociális otthonok, egészségügyi szakrendelők, óvodák, művelődési
házak, könyvtárak, színházak, uszodák, múzeumok újra legyenek jogosultak az egyetemes földgáz
és villamos energia-szolgáltatásra. Ez azt jelenti, hogy nem maradnak földgáz és áram nélkül, mert
az egyetemes szolgáltatónak ellátási kötelezettsége van feléjük. Nem lesznek tehát kiszolgáltatva a
gáz-  és  áramkereskedők  nyerészkedésének,  mert  hatósági  áron  juthatnának  hozzá  a  gázhoz  és
villanyhoz.

A törvényjavaslatunkban megismételtük továbbá azt a kezdeményezésünket is, hogy a földgáz és
villamos energia  egyetemes szolgáltatás ÁFA-kulcsa csökkenjen 27%-ról 5%-ra.  Ez önmagában
ötödével csökkentheti a fizetendő összeget.

Az emelkedő energiaáraknak ugyanis csupán egyetlen nyertese van: a Kormány. A magasabb árakra
ugyanis  szintén  27%-os  áfakulcs  rakódik,  mint  a  korábbi,  alacsonyabb  díjak  esetében.  A
megemelkedő árak miatt tehát a Kormány sokkal több adóbevételt szed be, ami szakértők szerint
összesítve több százmilliárd forintos adóemelést jelent.

Történik mindez akkor, amikor a 12 forintos paksi áramot 462 forintért, azaz 38-szoros profittal
adják tovább az önkormányzatoknak. Az állami MVM pedig 1610 forintos köbméter áron adott
ajánlatot földgázra több önkormányzatnak, miközben a földgáz tőzsdei ára ma már bement 800
forint alá.

Éppen ezért  a Kormánynak és az állami cégeknek fel  kell hagyniuk a nyerészkedéssel, mert az
veszélyezteti  az  önkormányzati  közszolgáltatások ellátását.  A helyzet  ugyanis  már  odáig  fajult,
hogy  a  kereskedők gyakran  már  nem is  adnak  árajánlatot  a  villamosenergiára,  illetve  földgáz-
szolgáltatásra. Vagy ha adnak is, a korábbi díjak többszörösét követelik meg.

A Kormány  segítségének  elmaradására  tekintettel  az  MSZP  tehát  a  következő  intézkedéseket
javasolja:

1.  A helyi  önkormányzatok  és  az  általuk  fenntartott  intézmények,  vagyis  szociális  otthonok,
egészségügyi szakrendelők, óvodák, művelődési házak, könyvtárak, színházak, uszodák, múzeumok
kerüljenek  vissza  az  egyetemes  szolgáltatási  körbe.  Ezáltal  az  egyetemes  szolgáltató  ellátási,
szerződéskötési kötelezettsége mellett, hatósági áron juthassanak újra energiához.

2.  Csökkenjen  27%-ról  5%-ra  a  villamosenergia  és  földgáz-szolgáltatás  áfakulcsa.  Ez  több
százmillió forintos éves megtakarítást jelent minden önkormányzatnak. Fejezzék be a nyerészkedést
a már így is kifosztott helyi önkormányzatokon!

Az  MSZP Rezsistop  kezdeményezése  tehát  nemcsak  a  magyar  családok  és  a  kisvállalkozások,
hanem az önkormányzati közszolgáltatások fenntartásáról és megmentéséről is szól.
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Mindezek tükrében kérdezem:

Mikor ismerik be, hogy hiba volt kidobni az önkormányzatokat a védett ellátásból? 

Milyen segítséget nyújt az önkormányzatoknak a sokszorosára emelkedő energiaárak miatt?
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